

ASSOCIATION OF TURKISH UNIVERSITIES

ASSOCIATIONS OF TURKISH UNIVERSITIES

The idea of creating an Association of Turkish Universities was adopted at the meeting of the Turkic Council on August 23, 2012 in Bishkek. Later, this decision was approved at a meeting organized in Istanbul on March 28-29, 2013, and began to take effect. This association was created for the purpose of cooperation in the field of higher education.

Today, it consists of 22 universities from 5 countries. These are: Hungary – (University of Szeged), Azerbaijan - (Baku State University, Azerbaijan Medical University, Azerbaijan Language University), Kazakhstan-(Al-Farabi Kazakh National University, Gumilyov Eurasian National University, X. A. International Kazakh-Turkish University. Yasevi. Turkey - (Istanbul University, Ataturk University, Cappadocia University) .In 2014 - (Kyrgyz National University named after him.Balasagyna, Kyrgyz-Turkish University "Manas", Osh State University, etc.)

Within the framework of the Association of Turkish Universities, educational institutions work in the following areas:

- creation of cooperation between higher education institutions, taking into account the common heritage, such as history, culture, language;
-
- unification of the programs of the member universities of the organization and the use of the credit system in conducting academic mobility;
-
- systematic organization of exchange programs between the teaching staff, students, and advanced training courses;
-
- creating favorable conditions for the recognition of the equivalence of diplomas among the universities that are members of the association;
-
- scientific research, implementation of joint educational programs and international projects;
-
- conducting academic events, such as conferences, symposiums, seminars, competitions in the field of culture, science and sports between member universities;
-
- providing scholarships to students engaged in activities aimed at the development of the Turkish world.

After Osh was accepted as a member of the organization, a number of positive works were carried out. The then Vice-Rector for Development and International Relations A. O. Abduvaliyev took part in the meeting of the association at the Kyrgyz-Turkish University “Manas” in Bishkek. During the event, he met and exchanged views with rectors and representatives of student councils of 4 member states: Kyrgyzstan, Kazakhstan, Turkey, and Azerbaijan. Head of the Department of International Relations Amiraliev.S. M. participated in the meeting of the association “Internationalization in Higher Education”, which was held on November 15-16, 2018 at Mohageg University in Ardabil, Iran.

АССОЦИАЦИЯ ТУРЕЦКИХ УНИВЕРСИТЕТОВ

АССОЦИАЦИИ ТУРЕЦКИХ УНИВЕРСИТЕТОВ

Идея создания Ассоциации турецких университетов была принята на заседании Тюркского совета 23 августа 2012 года в городе Бишкек. Позже это решение было одобрено на собрании, организованном в Стамбуле 28-29 марта 2013 года, и начала действовать. Данная ассоциация создана с целью сотрудничества в сфере высшего образования.

Сегодня в его состав входят 22 университета из 5 стран. Это: Венгрия – (Сегедский университет), Азербайджан- (Бакинский государственный университет, Азербайджанский медицинский университет, Азербайджанский языковой университет), Казахстан -(Казахский национальный университет им.Аль-Фараби, Евразийский национальный университет им. Гумилева, Международный казахско-турецкий университет им. Ясеви. Турция - (Стамбульский университет, Университет Ататюрка, Каппадокийский университет). В 2014 году - (Кыргызский национальный университет им. Ж.Баласагына, Кыргызско-Турецкий университет “Манас”, Ошский государственный университет и др.)

В рамках Ассоциации турецких университетов учебные заведения работают по следующим направлениям:

- создание сотрудничества между высшими учебными заведениями с учетом общего наследия, такого как история, культура, язык;
- унификация программ университетов-членов организации и применение кредитной системы при проведении академической мобильности;
- систематическая организация программ обмена между профессорско-преподавательским составом, студентами, курсов повышения квалификации;
- создание благоприятных условий для признания эквивалентности дипломов среди университетов, входящих в объединение;
- научные исследования, реализация совместных образовательных программ и международных проектов;

- проведение академических мероприятий, таких как конференции, симпозиумы, семинары, конкурсы в области культуры, науки и спорта между университетами-членами;
- обеспечение стипендиями студентов, занимающихся деятельностью, направленной на развитие тюркского мира.

После того, как ОшГУ был принят в члены организации, был проведен ряд положительных работ. Тогдашний проректор по развитию и международным связям А.О. Абдувалиев принял участие в заседании ассоциации в Кыргызско-Турецком университете “Манас” в г. Бишкек. В ходе мероприятия он встретился и обменялся мнениями с ректорами и представителями студенческих советов 4 государств-членов: Кыргызстана, Казахстана, Турции, Азербайджана. Заведующий отделом международных связей Амиралиев.С.М принял участие в заседании объединения “интернационализация в высшем образовании”, которое состоялось 15-16 ноября 2018 года в университете Мохагег в городе Ардабиль, Иран.